
 

 

 Doen wat nodig is. 
 

 

VVD Eerste termijn programmabegroting 2023 

 

De VVD Twenterand heeft met belangstelling de programmabegroting 

voor 2023 doorgenomen. Met dank aan het college en vooral de diverse 

ambtelijke ondersteunende afdelingen voor al hun werk om de 

programmabegroting tot stand te krijgen constateren wij dat het 

wederom een groot document van maar liefst 158 bladzijden is 

geworden. Dit keer is de leesbaarheid weliswaar verbeterd maar dat kan 

volgens ons nog wel een stuk beter en met name minder uitgebreid. De 

zeer korte versie in begrijpelijke taal is een mooie manier om het kort en 

bondig te vertalen naar de inwoners van onze gemeente maar om het 

ook behapbaar te maken voor verenigingen en andere organisaties zou 

er nog wel een verbeterslag kunnen worden gemaakt. De VVD hamert 

hier al jaren op maar dit blijkt toch steeds weer een uitdaging te zijn die 

niet goed slaagt. Wij zullen het dit keer laten bij een verzoek aan het 

nieuwe college om hier toch nog eens naar te kijken of dit anders kan. 

 

Dan de inhoud van deze begroting. Om kort te gaan was dit toch 

enigszins teleurstellend. Er blijft geld over zodat de financiën onder 

controle blijven. Dat is op zich natuurlijk heel goed. Maar dat komt ook 

grotendeels omdat er weinig of niets van ambities wordt waargemaakt. In 



dit hele document missen wij een aantal zeer belangrijke dossiers die 

nog niet zijn benoemd of onderbouwd of er zijn nog helemaal geen 

aanzet voor plannen voor gemaakt. Dat vinden wij toch wel 

verontrustend. 

Bijvoorbeeld over woningbouw wordt er ambitieus een getal genoemd 

van 550 nieuwe woningen te bouwen in 2023. Dit klinkt leuk maar er 

staat nog geen enkel plan waaruit blijkt hoe dit dan gerealiseerd wordt en 

waar. Het lijkt erop dat alles wordt doorgeschoven en dat er nog geen 

concrete plannen of ideeën zijn. 

Als voorbeeld; 

- Woonwagenlocaties worden pas in 2023 vastgesteld. Oh ja, waar dan? 

- In 2023 wordt gewerkt aan afspraken met prestatieafspraken met 

Mijande. Dus nu nog geen concreet voorstel waar wij wat van kunnen 

vinden. 

- In 2023 gaan we de woonvisie uitwerken. Prima maar ook daar geen 

concreet voorstel of kaders. 

- In 2023 gaan we inventariseren welke consequenties de 

rijksprogramma’s m.b.t. woningbouwenz. hebben voor Twenterand.  

-  In 2023 zal verder worden gewerkt aan een plan van aanpak voor 

bijzondere doelgroepen zoals statushouders en asielzoekers. 

- en zo zijn er nog een paar voorbeelden 

Allemaal vooruitgeschoven zaken waar we met smart op zitten te 

wachten en waar nu moeilijk iets van te zeggen is zolang er geen 

voorstellen komen. 

1) Wordt er gewerkt aan een nieuwbouwplan aan de rand van 

Vriezenveen voor woningbouw in zowel de vrije sector als sociale 

woningbouw en wanner zijn hiervoor plannen gereed? 

2) Hoe denkt u in 2023 550 woningen uit de grond te stampen als er 

nu nog geen plannen voor klaarliggen? 

3) Hoe staat het met de ontwikkeling van woningen in plan 

Mozaiekwijk achter het gemeentehuis? 



4) Komt er nu eindelijk een oplossing voor starters om in onze 

gemeente te kunnen blijven wonen of moeten die allemaal naar 

elders? 

 

We hebben nu een jaar van verkiezingen en formatie achter de rug waar 

weinig concrete plannen korden uitgevoerd. Het collegeprogramma is 

bekend en de raad, althans de VVD, verwacht daarna daadkracht en 

uitwerking van ambities. Dat missen wij geheel in deze begroting. Alleen 

aankondigingen van nota’s. Bijvoorbeeld de opdracht die nu verstrekt 

zijn aan de gemeentesecretaris om het coalitieakkoord ”in elke kern: 

voor elkaar!” uit te werken in een collegeprogramma waarin richting 

wordt gegeven wat in deze coalitieperiode bereikt dient te worden. 

Hoezo, heeft de coalitie dan geen idee wat ze met dit akkoord willen 

bereiken of bewerkstelligen? En dan de opdracht aan de 

gemeentesecretaris om het door de coalitie gekozen scenario “een 

economisch sterk Twenterand, met een sociaal kloppend hart’ uit te 

werken in concrete beleidsvoorstellen. Beleidsvoorstellen wel te 

verstaan, dus er zijn nog geen concrete plannen? Het bevreemdt de 

VVD dat dit allemaal wordt vooruitgeschoven. Tegen de tijd dat de 

plannen dus concreet zijn is er nog maar een jaar of twee over van de 

coalitieperiode om nog wat te gaan doen. Dat duurt volgens ons toch 

veel te lang en vinden wij teleurstellend. 

En dan zijn er nog een aantal zaken waar we al zeer lang op wachten en 

waar geen vooruitgang in wordt geboekt. 

5) Waar blijft de detailhandelsvisie voor Vriezenveen en Twenterand 

met financiële consequenties? Ook dit wordt weer doorgeschoven 

naar 2023. Geen enkele vooruitgang dus. 

6) Hoe zit het met de centrumplanontwikkeling voor Vriezenveen? Het 

lijkt erop dat ook hier geen enkele vooruitgang wordt geboekt en 

partijen alleen maar tegen elkaar op slot staan. 

7) Hoe zit het met de uitwerking van de verkeersvisie voor 

Vriezenveen? Ook hier missen wij de vooruitgang. 

8) Waar blijven de plannen voor de verleer- en parkeersituatie voor 

sportpark ‘het Midden’. Verenigingen klagen en vragen zich af 

waar de beloofde voorstellen komen. Het is nu al een drama en dat 

zal alleen maar erger worden als het zwembad klaar is. Deze 



plannen hadden bij aanvang van de bouw al voorbereid moeten 

zijn. Hoe staat het hiermee? En wat voor financiële consequenties 

heeft dit? 

9) Wat is de status van de plannen omtrent rondweg Zuid van 

Vriezenveen zeker wat betreft de aansluiting richting het 

sportpark? 

Wat wij ook missen is voortgang van de (ver-)nieuwbouw van ons 

gemeentehuis. Hier hebben we het ook al vaker over gehad maar wij 

missen de plannen en de financiële consequenties die dit met zich mee 

gaat brengen. Dit kunnen we niet op de lange baan schuiven aangezien 

er eerder is gesproken over een onveilige werksituatie voor onze 

medewerkers. Het zou gaan om Asbest en vooral om brandscheidingen 

die niet voldoen. We hebben als werkgever te voldoen aan 

Arbowetgeving en we hebben een zorgplicht voor de werknemers.  

10) Waar blijven de plannen voor het gemeentehuis met 

financiële consequenties? 

 

Over het jongerenwerk is de laatste tijd al veel gezegd en de VVD vindt 

het belangrijk dat hier een weloverwogen goede keus over wordt 

gemaakt onderbouwd met een goede projectformulering en 

aanbesteding om te zien welke partij voor ons het beste is. Dat hoeft niet 

de goedkoopste te zijn in financiële zin maar bestaat uit een aanbieding 

van een pakket met allerlei randvoorwaarden. Om dit goed te doen 

zullen we van de gekozen weg moeten terugkeren en zorgen dat er 

budget komt ook voor het komende jaar voor alle huidige partijen in 

Twenterand. 

Dit zal dus moeten worden aangepast in de begroting zoals ook is 

gevraagd in de laatste motie die hierover is aangenomen. 

11) Hoe gaat het college het jongerenwerk het komende jaar 

invullen in de begroting en hoe gaan we het komende jaar een 

aanbesteding hiervoor invullen? 

  



De energiecrisis is een grote zorg voor onze inwoners en voor het MKB. 

De VVD vindt dat dit allereerst een zaak is van de nationale overheid om 

hier oplossingen voor aan te dragen. Dat zullen ze ook wel doen maar in 

de tussentijd zijn wij ook van mening dat we een reservepost hiervoor 

moeten opnemen. De VVD is dan ook voorstander van een energiefonds 

zoals eerder besproken in de raad om de grootste klappen voor onze 

inwoners te kunnen opvangen in noodgevallen. Dar moet echter ook 

gelden voor MKB. Onze middenstand heeft klap na klap te verwerken en 

kan ook deze energiecrisis niet aan. Die groep moeten we ook kunnen 

helpen. 

12) Hoe gaan we het MKB ondersteunen in de energiecrisis? Zij 

dreigen overal vergeten te worden en zijn essentieel voor onze 

gemeenschap. 

Wat betreft de ontwikkelingen omtrent andere energievormen wachten 

wij ook nog steeds op ontwikkelingen die onze gemeente zou aangaan 

met andere Twentse gemeenten. Zo hebben we kunnen lezen dat er nu 

in Almelo op onze grens een grote mestvergister gepland staat. Die kan 

straks 10.000 woningen voorzien van groen gas. Die hoeven dus 

helemaal niet van het gas af met een dure warmtepomp. Een 

innovatieve ontwikkeling die de VVD toejuicht. Hoe staat het met 

ontwikkelingen op dit gebied voor Twenterand? Zijn er überhaupt 

gesprekken met andere gemeenten om zoiets te ontwikkelen? 

13) Hoe staat het met ontwikkelingen voor Twenterand om te 

komen aan groen gas voor woningen die niet met een 

warmtepomp kunnen worden voorzien? 

Het voorbeeld van de mestvergister en zo een alternatief voor aardgas is 

natuurlijk alleen mogelijk met een bloeiende agrarische sector. Bij 

verwerking d.m.v. een mestvergister of andere oplossingen is het 

probleem van de agrarische sector wat betreft uitstoot ook niet meer van 

belang. Maar ook hier komt het college niet verder dan verwijzen naar 

landelijk beleid en eigen beleid vooruit schuiven. 

14) Wat is de visie van dit college inzake reductie van stikstof 

door de landbouw, concreet in onze gemeente? Hoe gaat dit 

college onze boeren faciliteren bij de plaatsing van een 

stikstofkraker? 



Samenwerking binnen Twente is voor ons van groot belang. Allen samen 

kun je als Twente je sterk maken richting overheid en op ander gebied. 

Daarom zijn wij ook groot voorstander van samenwerking in de Twente 

board en de agenda van Twente. Wij vinden het strategisch een enorm 

slechte keuze als Twenterand als enige gemeente niet mee gaat doen in 

de Twentse samenwerkingsverbanden.  

15) Is het college genegen om nu toch ruimte vinden in de 

begroting nu het financieel iets rooskleuriger is dan verwacht om 

deel te kunnen nemen aan de agenda voor Twente. 

 

Wat betreft de economie, sport, cultuur, vrijetijdsbesteding en de 

daarmee gepaard gaande leefbaarheid in onze gemeente zijn wij verrast 

dat er op de valreep deze week nog een nieuwe cultuur subsidieregeling 

voor 2023 is uitgebracht. Deze ligt nog ter inzage en kan dus nog 

wijzigen. Wat voor consequenties heeft deze straks dan op onze 

begroting en waarom moet dit nu op de valreep nog zo snel.  

16) Kan de nieuwe cultuur subsidieregeling niet wachten tot 2024 

of zit hier toch een bezuiniging in die nu nog moet worden 

gerealiseerd? 

 

De VVD ziet met belangstelling de reactie van het college tegemoet. 

 

 

Dankuwel. 

 

 

VVD Twenterand 

Erik Kobes 

 




